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ČESKO: V Česku jsou tři lidé s potvrzenou nákazou koronavirem. Dva pozitivně testovaní přišli do
nemocnice v Praze Na Bulovce, jeden pochází z Ústí nad Labem, oznámil ministr zdravotnictví Adam
Vojtěch. Na infekčním oddělení Nemocnice Na Bulovce jsou nyní hospitalizovaní všichni tři nakažení
– dva Češi a jedna Američanka.

„První pacient je muž, ročník 1952, který pobýval na univerzitě v Udine na konferenci. Po návratu
byl v domácí v karanténě. U jednoho z italských kolegů byl potvrzen COVID-19, z tohoto důvodu bylo
uděláno vyšetření. To bylo pozitivní. Průběh není nikterak závažný,“ uvedl ministr Adam Vojtěch.

Podle šéfky pražské hygienické stanice Zdeňky Jágrové byl muž s hygieniky v kontaktu od 26. února
a stýkal se pouze s manželkou. „Obtíže se mu stupňovaly, proto byl určen, aby mu byl proveden
odběr,“ řekla.

Na pražské Bulovce je hospitalizována také Američanka, která přijela z Itálie. „Je to slečna ze
Spojených států amerických, ročník 1999, která studuje v Miláně. Jela jako turistka do Prahy, zhoršil
se její stav. Byla vyšetřena v Motole, vše proběhlo tak, jak má,“ uvedl Vojtěch s tím, že žena následně
byla převezena na Bulovku. Ministr zdravotnictví dodal, že cestovala společně s kamarádkou z
Ekvádoru. U ní byl ovšem test negativní. „Budeme ho opakovat,“ dodal Vojtěch.

V Masarykově nemocnici v Ústí nad Labem ležel muž, ročník 1976. „Jedná se o Čecha, byl na
dovolené v Itálii v Benátsku, rizikovém regionu,“ uvedl Vojtěch s tím, že muž byl na lyžarské
dovolené společně s rodinou – manželkou a čtyřmi dětmi. Ti jsou v domácí karanténě, zatím jsou bez
příznaků.

„Cestoval autem s manželkou a čtyřmi dětmi, všichni jsou v domácí karanténě a jsou bez příznaků,
ale protože cestovali s tímto pánem, tak riziko nákazy je výrazné a budou testováni v dohledné
době,“ řekl Vojtěch.

Podle mluvčího Krajské zdravotnické Iva Chrásteckého byl muž ve večerních hodinách převezen na
Bulovku. „Zdravotníci postupovali podle předem daného scénáře,“ dodal Chrástecký.

„Průběh onemocnění je u všech třech pacientů mírný, subjektivně se cítí dobře,“ uvedlo ministerstvo
zdravotnictví na Twitteru.

Vzorky se přezkoumají v Berlíně

Provedené testy u tří osob nyní přezkoumá laboratoř v Berlíně. Ředitel Státního zdravotního ústavu
Pavel Březovský řekl, že výsledky vyšetření jsou s velkou pravděpodobností přesné.

Hlavní hygienička Eva Gottwaldová potvrdila, že v současné chvíli probíhá epidemiologické šetření v
souvislosti s nově nakaženými jak v Praze, tak v Ústeckém kraji. Jejich součástí je mapování osob, se
kterými nakažení přišli od návratu ze zahraničí do kontaktu.

„Nyní děláme vše proto, aby riziko dalšího šíření nákazy bylo minimální,“ uvedl Vojtěch.
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Adam Vojtěch (Twitter)@adamvojtechano

01.března 2020 v 17:50, příspěvek archivován: 01.března 2020 v 18:03Chtěl bych všechny ujistit, že
děláme veškerá opatření, aby bylo zabráněno šíření. Hygienici pracují v maximálním pohotovostním
režimu. Prosím všechny občany, aby zvážili cestování do oblastí zasažených koronavirem a pokud to
není nezbytně nutné, aby do těchto regionů nejezdili.

Lidé by měli podle Vojtěcha zvážit cesty do rizikových regionů, pokud nejsou nezbytné. „Riziko
existuje. Pokud to není nezbytně nutné, lidé by do severní Itálie neměli jezdit,“ uvedl.
Ministr zároveň odmítl jakékoliv kontroly na hranicích na hranicích, či jiná karanténní opatření.

„Opatření na hranicích by byla neefektivní. Technicky si to ani nedokážu představit, vedlo by to ke
kilometrovým frontám. V tuto chvíli si nemyslím, že je na místě dělat jakékoliv hraniční kontroly,“
uvedl a zdůraznil, že se jedná o tři individuální případy.

Premiér Andrej Babiš tak vyzval majitele hotelů a obsluhy kvůli koronaviru k obezřetnosti. V případě
podezření u turisty mají kontaktovat hygienickou stanici. „Klíčové je, aby testy probíhaly doma nebo
třeba na hotelovém pokoji. V pondělí v 11 hodin se potkám s vedoucími hygienických stanic a
budeme řešit další postup,“ dodal předseda vlády.

Američanka, která do Prahy přicestovala, byla podle premiéra ubytovaná právě přes službu Airbnb a
do nemocnice se dopravila sama, čemuž by se mělo u případných pacientů zamezovat.

„Lidé by neměli panikařit a skupovat zásoby. I oblasti v karanténě v Itálii jsou dobře zajištěné a
zásobené. To samé platí s rouškami, které potřebují především zdravotníci,“ dodal Babiš, který si
nemyslí, že u nás může nastat podobná situace jako v Itálii. „Zareagovali pozdě, což není náš
případ,“ ujistil.

V pondělí by znovu měla zasednout Bezpečnostní rada státu. Babiš už dříve uvedl, že se na schůzce
bude řešit taktéž otázka Světového poháru v biatlonu, který se má uskutečnit v Novém Městě na
Moravě. Rozhodnutí musí padnout do středečního poledne. Podle informací MF DNES bude závod s
největší pravděpodobností bez diváků.

Babiš se také chystá navrhnout zákazy letů z Milána a Benátek.

Ministr zdravotnictví Adam Vojtěch a předseda vlády se vyjádřili k aktuální situaci v souvislosti s
výskytem koronaviru v Evropě naposledy v pátek. Babiš na tiskové konferenci zdůraznil, že není
důvod k panice a zásobování se potravinami a rouškami.

Do Prahy se podle Babiše měl tento víkend vrátit zhruba 20 000 lidí, kterým skončí jarní prázdniny.
Větší pozornost by měli svému zdravotnímu stavu věnovat ti, kteří přijedou z regionů Lombardie,
Benátsko, Piemont a Emilia Romagna. O riziku rozšíření nového typu koronaviru do Česka ve čtvrtek
jednala také Ústřední epidemiologická komise.

Česko má pro případy celosvětové pandemie, která ale u nového koronaviru zatím nebyla vyhlášena,
pandemický plán a postupovalo by se také podle krizového zákona. Možné jsou podle ministra i
uzavírky celých měst jako v Itálii nebo Číně. Ministerstvo vyzvalo Správu hmotných rezerv a státní
nemocnice k navýšení zásob ochranných prostředků, zejména respirátorů.

Koronavirem, který se od prosince šíří z Číny, se ve světě dosud infikovalo přes 87 500 lidí a vyžádal
si bezmála tři tisíce obětí. Z nemoci se ovšem vyléčilo přes 42 tisíc pacientů.

https://twitter.com/adamvojtechano
https://twitter.com/adamvojtechano
https://twitter.com/adamvojtechano


 


